
Protokół nr 8/2024 

z posiedzenia VIII sesji zwyczajnej 

VII kadencji Rady Powiatu w Legionowie 

WAK.0002.12.2024 

VIII Sesja Rady Powiatu w Legionowie, w dniu 19 grudnia 2024 odbyła się w hali sportowej 

w Powiatowym Zespole Szkół Ponadpodstawowych im. Włodzimierza Wolskiego w Serocku, 

przy ul. Wł. Wolskiego 8. 

Obrady rozpoczęły się 19 grudnia 2024 o godz. 10:00, a zakończyły o godz. 13:26 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie, Tomasz Talarski przywitał radnych, Członków 

Zarządu Powiatu oraz przybyłych na sesję gości. 

Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (obecność potwierdzona 

przez Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych. 

Obecni: 

1. Piotr Choroś 

2. Dariusz Depczyński 

3. Jacek Drozdowski 

4. Zenon Durka 

5. Józef Dziedzic 

6. Marcin Fabisiak 

7. Małgorzata Grabowska-Kozera 

8. Mariusz Grzybek 

9. Grażyna Kleindienst 

10. Michał Kobrzyński 

11. Izabela Kownacka 

12. Sylwia Krzyżanowska-Grabiec 

13. Zenon Kuska 

14. Konrad Michalski 

15. Adam Nadworski 

16. Andrzej Olechowski 

17. Leszek Smuniewski 

18. Sylwester Sokolnicki 

19. Artur Stankiewicz 

20. Tomasz Talarski 

21. Karol Urbaniak 

22. Olga Wierzbicka 

23. Robert Wróbel 

Prowadzący obrady Pan Tomasz Talarski poinformował zebranych, że „na mocy art. 15 ust. 

1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu  

w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  



i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie 

jest związana z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo, aby ich 

wypowiedzi lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o opuszczenie sali obrad.” 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował radnych, że przed rozpoczęciem planowanego 

porządku obrad odbędzie się uroczystość związana z nadaniem 3 osobom stopnia 

nauczyciela mianowanego: 

 ks. Rafał Winnicki z Powiatowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych im. 

Włodzimierza Wolskiego w Serocku, 

 Pan Tomasz Hecman z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, 

 Pan Piotr Wojdyga z Liceum Ogólnokształcącego im. Marii Konopnickiej  

w Legionowie. 

Do poprowadzenia uroczystości Przewodniczący zaprosił Naczelnik Wydziału Edukacji, 

Panią Beatę Doroś-Woźniak. 

Pani Naczelnik powiedziała, że wszyscy panowie zdali egzamin na bardzo wysokim 

poziomie.  

Następnie Pani Naczelnik odczytała rotę ślubowania.  

Po ślubowaniu Przewodniczący Rady Powiatu wraz ze Starostą wręczyli akty mianowania, 

a także pogratulowali nowym nauczycielom.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował radnych, że wraz z zaproszeniem na posiedzenie otrzymali 

oni porządek obrad. Zapytał, czy są uwagi do porządku? 

 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodniczący przeszedł do jego realizacji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że do końca listopada wpłynęły do niego plany 

pracy poszczególnych komisji merytorycznych. Powiedział także, że w pkt. 14 Rada Powiatu 

dokona ich zatwierdzenia zgodnie ze swoimi kompetencjami. 

Następnie Przewodniczący powiedział, że wpłynęło również stanowisko Rady Miejskiej  

w Płońsku w sprawie zaprzestania działań wojennych na Bliskim Wschodzie oraz rosyjskiej 

agresji na Ukrainę. Przewodniczący poinformował, że pismo jest do wglądu na miejscu  

w czasie trwania Sesji, a następnie będzie dostępne w Biurze Rady. Przewodniczący Rady 

przypomniał, że Rada Powiatu w 2022 roku również zajęła podobne stanowisko w sprawie 

agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie między sesjami troje radnych złożyło na ręce 

Przewodniczącego swoje interpelacje: 

 1 grudnia 2024 r. wpłynęła interpelacja Radnej Izabeli Kownackiej dotycząca 

inwestycji na drodze powiatowej nr 1820W w gminie Jabłonna i Wieliszew. 

Odpowiedź została udzielona Radnej w dniu 11 grudnia 2024 r. 

 interpelacja Radnego Józefa Dziedzica w sprawie dostosowania godzin pracy PCPR 

w Legionowie do godzin pracy innych urzędów. Interpelacja i odpowiedzi znajdują 

się w BIP Powiatu Legionowskiego w systemie esesja. 



 17 grudnia 2024 r. wpłynęła interpelacja Radnego Karola Urbaniaka dotycząca 

działalności ambulatorium przy NZOZ „Legionowo” w 2025 roku w zakresie chirurgii 

ogólnej i chirurgii urazowo-ortopedycznej i jego dostępności dla mieszkańców 

Gminy Jabłonna. Radny oczekuje na odpowiedź. 

Przewodniczący dodał, że w dniu 12 grudnia skierował do Zarządu Powiatu pismo w sprawie 

powołania zespołu do spraw budowy szkoły ponadpodstawowej w Powiecie Legionowskim. 

Przypomniał również, że wszystkie kluby radnych desygnowały swoich przedstawicieli.  

Następnie Przewodniczący poinformował, że kolejna sesja Rady Powiatu planowana jest na 

27 stycznia o godzinie 11.00 w Sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Legionowie. 

Przewodniczący przypomniał, że w ubiegłym roku Radni rozpoczęli świecką tradycję, 

zainicjowaną przez Annę Gajewską, aby Rada Powiatu wspomagała na ostatniej sesji  

w roku Dom Dziecka w Chotomowie. W związku z tym zachęcił Radnych do składania 

datków.  

Poinformował także, że przed Sesją zostały Radnym rozdane zaproszenia na prośbę dr hab. 

Jacka Szczepańskiego. To jest kolejna odsłona „Rocznika Legionowskiego”, wydarzenie to 

odbędzie się 19 stycznia 2025 roku o godzinie 17.30 w sali konferencyjnej Legionowskiego 

Ratusza. Na prezentację XVI tomu zaprasza Pan Jacek Szczepański oraz szef Towarzystwa 

Przyjaciół Legionowa, Pan Rafał Florczyk. 

Wobec braku zgłoszeń radnych w tym punkcie posiedzenia, Przewodniczący przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu. 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

Starosta poinformował, że Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu Powiatu zostało 

przesłane Radnym przed Sesją. Następnie Starosta zachęcił Radnych do zadawania pytań. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady oddał głos Radnemu Karolowi Urbaniakowi, który powiedział co 

następuje cyt.: 

 „Chciałbym bardzo serdecznie podziękować Zarządowi Powiatu w Legionowie za 

przychylność do współpracy z organizacjami pozarządowymi z terenu Gminy Jabłonna i tak 

dzięki Powiatowi Legionowskiemu w Gminie Jabłonna, w okresie przedświątecznym po 

prostu działo się. Koło Gospodyń Wiejskich w Chotomowie zorganizowało warsztaty  

z robienia stroików. Koło Gospodyń w Dąbrowie Chotomowskiej zorganizowało kolędowanie 

międzypokoleniowe. Koło Gospodyń Wiejskich w Rajszewie zorganizowało warsztaty  

z robienia lampionów z ceramiki. Koło Gospodyń w Skierdach zorganizowało aktywność 

przedświąteczną w postaci tańca baciata. W związku z powyższym w imieniu  

i z upoważnienie kół gospodyń chciałbym bardzo serdecznie Zarządowi podziękować i na 

ręce Pana Starosty, Romana Smogorzewskiego i Pana Starosty Marcina Fabisiaka złożyć 

skromne stroiki przedświąteczne, aby w Państwa domach te podziękowania za 

przychylność do tej współpracy przypominała i również prosimy o nią w przyszłym roku. 

Wielkie serdeczne dziękuję.” 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń radnych w tym punkcie posiedzenia, Przewodniczący 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 



5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

Nr 371/LIX/2023 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2024. 

Zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Legionowskiego omówiła Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego, Pani Katarzyna Rembelska. 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Tomasz Talarski poinformował radnych, że projekt 

uchwały w sprawie zmian budżetowych zyskał pozytywną opinię wszystkich komisji 

merytorycznych. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję w tym punkcie porządku obrad. Wobec braku 

zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 371/LIX/2023 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin Fabisiak, Małgorzata 

Grabowska-Kozera, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (4) 

Jacek Drozdowski, Mariusz Grzybek, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska. 

Radny Jacek Drozdowski zgłosił problem techniczny. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 52/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r. 

zmieniająca uchwałę Nr 371/LIX/2023 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2024 – stanowi załącznik 

nr 5 do niniejszego protokołu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na 

lata 2024-2043. 

Skarbnik Powiatu Legionowskiego, Pani Katarzyna Rembelska przedstawiła informacje 

zmieniające Wieloletnią Prognozę Finansową. 

Po przedstawieniu zmian w WPF-ie, Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski otworzył 

dyskusję w tym punkcie obrad. 



Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 
Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2024-2043. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Adam 

Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Mariusz Grzybek 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 53/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2024-2043 – stanowi złącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

Przewodniczący o omówienie tego punktu obrad również poprosił Panią Skarbnik, 

Katarzynę Rembelską. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że ustawa o finansach publicznych daje możliwość jednostkom 

samorządu terytorialnego, aby w ramach uchwały organu stanowiącego ustaliły wykaz 

wydatków, które nie wygasają z upływem danego roku budżetowego. 

Łącznie z wykazem tych wydatków organ stanowiący ustala również plan finansowy tych 

wydatków w podziale  na działy i rozdziały klasyfikacji budżetowej z wyodrębnieniem 

wydatków majątkowych. Środki finansowe zabezpieczone na wydatki zostają z końcem 

roku przekazane na wyodrębnione subkonto rachunku podstawowego. Realizacja tych 

wydatków jest wykazywana w sprawozdaniach za rok 2024, chociaż fizycznie te środki 

będą wydawane w roku 2025. 

W tym roku wydatkiem niewygasającym jest Akcja „Zima”, czyli odśnieżanie dróg 

powiatowych i chodników na łączną kwotę 945.000,00 zł. 

Po przedstawieniu informacji na temat tej uchwały przez Panią Skarbnik, Przewodniczący 

Rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Adam 

Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Mariusz Grzybek 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 54/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2024 – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2025 

– 2035 wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Rady w celu omówienia tego punktu porządku obrad oddał głos Pani 

Skarbnik. 

Pani Skarbnik na wstępie powiedziała, że prezentacja, którą przygotowała obejmuje swoim 

zakresem pkt. 8 i 9 porządku obrad, czyli wspólnie z WPF na lata 2025-2035 oraz budżet 

Powiatu Legionowskiego na rok 2025, z uwzględnieniem autopoprawki. 

Pani Skarbnik w pierwszej kolejności wyjaśniła najważniejsze zmiany w finansowaniu 

samorządów, które zostały wprowadzone nową ustawą o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego z dnia 1 października 2024 r.   

Następnie Pani Skarbnik omówiła takie kwestie jak: 

 budżet Powiatu Legionowskiego na 2025 r. – dochody, wydatki oraz wynik budżetu, 

 struktura dochodów bieżących Powiatu Legionowskiego, 

 zmiany w finansowaniu edukacji, 

 przykładowe działania na rzecz mieszkańców powiatu legionowskiego, 

 zewnętrzne źródła finansowania inwestycji w 2025 r.  

 wybrane inwestycje kubaturowe i drogowe. 

Kończąc swoją wypowiedź Pani Skarbnik podziękowała wszystkim za uwagę i wysłuchanie 

przedstawionej prezentacji. Podziękowała również wszystkim Radnym za złożone wnioski 

do budżetu na 2025 rok, nie wszystkie mogły zostać uwzględnione, dodała jednak, że plan 

budżetu jest materiałem zmiennym i prace nad nim trwać będą przez najbliższe 12 

miesięcy. Podziękowania skierowała także do Zarządu Powiatu, z Panem Starostą na czele, 

za wspólną pracę nad tworzeniem budżetem oraz całemu swojemu zespołowi za 

zaangażowanie i ich dyspozycyjność. 

Prezentacja „Budżet Powiatu Legionowskiego na 2025 r. oraz Wieloletnia Prognoza 

Finansowa na lata 2025-2035” przedstawiona przez Panią Skarbnik stanowi załącznik  

nr 8 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący podziękował Pani Skarbnik za przedstawienie założeń do przyszłorocznego 

budżetu, a także Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2035. Przewodniczący 

powiedział także, że cieszy go, iż większość wniosków do budżetu złożonych przez Radnych 

została uwzględniona.  



Następnie Przewodniczący poprosił Wiceprzewodniczącego, Pana Zenona Durkę  

o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie WPF na lata 2025-2035 – 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju, Pana Mariusza Grzybka o przedstawienie opinii komisji o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2025-2035. 

Radny Mariusz Grzybek powiedział, że Komisja Rozwoju pozytywnie przyjęła projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2025-2035 – 6 

głosów „za”, przy braku głosów przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się.  

Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski dodał, że Komisja Budżetowa również pracowała 

nad tym dokumentem. W głosowaniu 10 radnych było za pozytywnym zaopiniowaniem 

WPF, nikt nie był przeciw i 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję w tym punkcie obrad i zwrócił się z pytaniem 

do Pani Skarbnik - jak ocenia zmiany w finansowaniu samorządów? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na pewno w 2025 roku zyskamy jako Powiat 

16.800.000,00 zł, jednak trudno powiedzieć jak to będzie wyglądało finalnie i czy likwidacja 

subwencji oświatowej i brak subwencji ogólnej dla powiatu, przy ciągle rosnących 

wydatkach bieżących nie okaże się dla nas niekorzystnym rozwiązaniem. W nowym roku 

wydatki te będą ponoszone z wpływów PIT i CIT. Pani Skarbnik dodała, że na razie rok 

2025 uważa za naprawdę dobrze zaplanowany, dzięki temu, że Powiat otrzymał zwiększone 

wpływy z PIT i CIT. 

Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2025 – 2035 wraz z autopoprawką. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, 

Michał Kobrzyński, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad Michalski, Adam Nadworski, 

Andrzej Olechowski, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Józef Dziedzic, Małgorzata Grabowska-Kozera, Izabela 

Kownacka, Zenon Kuska, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Robert Wróbel 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 55/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2025 – 2035 – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 



9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Legionowskiego na rok 2025 wraz z autopoprawką: 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej; 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały został szczegółowo omówiony  

w poprzednim punkcie obrad. 

Następnie przystąpił do realizacji kolejnego podpunktu porządku obrad. 

b) przedstawienie opinii komisji Rady do projektu uchwały budżetowej; 

Przewodniczący Komisji Rozwoju, Pan Mariusz Grzybek przedstawił opinię komisji  

o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2025 rok – stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych, Pani Grażyna Kleindienst 

przedstawiła opinię komisji o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2025 rok – 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Pan Michał Kobrzyński przedstawił 

opinię komisji  o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2025 rok – stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Pan Jacek Drozdowski przedstawił opinię 

komisji o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2025 rok – stanowi załącznik nr 

14 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej, Pan Tomasz Talarski przedstawił opinię komisji  

o projekcie budżetu Powiatu Legionowskiego na 2025 rok – stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego, Pana Karola Urbaniaka o odczytanie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Opinia stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

d) przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie przedstawionych opinii; 

Starosta powiedział, że Zarząd w pełni zgadza się wygłoszonymi opiniami. 

e) dyskusja; 

Jako pierwszy w dyskusji głos zabrał Radny Karol Urbaniak, który powiedział, że 

przedstawiony budżet ma charakter proinwestycyjny, gwarantuje zrównoważony rozwój, 

ma zabezpieczone środki na wkłady własne do zadań dofinansowanych ze środków 

zewnętrznych. Dodał, że jest to pierwszy budżet, nad którym w tej kadencji pracowała 

Rada. Następnie zwrócił szczególną uwagę na planowane inwestycje w Gminie Jabłonna. 

Poinformował również, że 26 listopada 2024 r. zwrócił się z pismem do Ministerstwa 

Infrastruktury w sprawie przyspieszenia realizacji inwestycji „Rozbudowa prawego wału 

przeciwpowodziowego rzeki Wisła na odcinku Jabłonna – Nowy Dwór Mazowiecki”.  

W piśmie, które Radny otrzymał 27 listopada 2024 r. z resortu infrastruktury było zawarte, 

że ze względu na konieczność przeprowadzenia przez Ministerstwo szczegółowej analizy 

sprawy oraz uzyskania dodatkowych wyjaśnień odpowiedź zostanie udzielona najpóźniej 

do 24 stycznia 2025 r. Kończąc swoją wypowiedź podziękował Zarządowi Powiatu za 

współpracę z Panem Starostą na czele. 

Radna Izabela Kownacka podziękowała byłemu zarządowi i byłemu Panu Staroście 

Sylwestrowi Sokolnickiemu za inwestycje, które będą realizowane w Gminie Wieliszew  

w 2025 roku.  

Radny Dariusz Depczyński powiedział, że odczuwa wrażenie, iż przedstawiony budżet 

prezentuje się odlegle od tego, co zaprezentował Pan Wiceprzewodniczący Karol Urbaniak. 



Odniósł wrażenie, że budżet jest kontynuacją inwestycji z poprzednich lat.  

Radny skierował pytanie do Starosty w kwestii wydatków budżetowych, dochodów.  

Powiedział, że wydatki majątkowe w stosunku do budżetu ubiegłorocznego spadły, co 

świadczy o ograniczeniu inwestycyjnym, zapytał więc jak te działania mają się do tego co 

Starosta zapowiadał na poprzednich sesjach? 

Starosta zgodził się z tym, że jest to budżet kontynuacji, bo są nadal inwestycje, które 

również trzeba dokończyć. Wspomniał również, że według niego projekt budowy 

Powiatowej Instytucji Kultury nie jest najlepszy, ani optymalny, mimo to Zarząd podejmie 

się tej inwestycji, w takiej formie jak ustalił to poprzedni Zarząd. Starosta powiedział, że 

wobec tego dziwi się, że nie wszyscy Radni są za przyjęciem budżetu. 

Starosta wyjaśnił również, że na poprzednich sesjach mówił, że obecny Zarząd będzie się 

różnił od poprzedniego tym, że będzie więcej inwestować w ludzi, bo Powiat to jest 

wspólnota samorządowa zamieszkująca na tym terenie. Dodał również, że wspominał  

o tym na komisjach, iż zapewne w kwietniu/maju będzie kilkunastomilionowa nadwyżka, 

która w większości zostanie przeznaczona na inwestycje. W związku z tym kwota inwestycji 

na koniec roku będzie zdecydowanie wyższa. Dodatkowo Starosta zapewnił, że kwota 

inwestycji w 2025 roku będzie wyższa niż w 2024. 

Starosta zaznaczył również, że wobec zmian w finansowaniu samorządów, Powiat musi 

liczyć się z tym, że wydatki inwestycyjne, które są ważne i potrzebne będą musiały 

ustępować miejsca ze względu na politykę państwa. Wyzwaniem dla Zarządu i m.in. 

Wydziału Strategii, Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy będzie pozyskiwanie środków 

zewnętrznych na inwestycje.   

Radny Dariusz Depczyński odpowiedział, że wstrzymuje się od głosu, ponieważ uważa, że 

jest to budżet zachowawczy. Brakuje w nim nowych inwestycji. 

Radny Andrzej Olechowski stwierdził, że za brakło jednej rzeczy przy omawianiu budżetu, 

a mianowicie większego podziękowania dla Pani Skarbnik i jej zespołu za przygotowanie 

budżetu. Radny zwrócił uwagę na to, że Starosta mówił o wzroście pensji dla nauczycieli, 

na które nie mają wpływu, jednak Zarząd podwyższył pensje pracownikom Starostwa. 

Wspomniał również wypowiedź Starosty, w której powiedział, że wpływ na dochody 

jednostek samorządu terytorialnego przede wszystkim mają gminy. W przypadku powiatu 

75% dochodów będzie pochodziło z PIT-u, a to od gmin zależy polityka lokalna, czyli np. 

ustalenie podatków, a nawet stworzenie jakiegoś programu zachęt, motywacji aby 

mieszkańcy meldowali się na terenie powiatu.  Radny Olechowski podziękował również za 

to, że wniosek o remont drogi w Dąbkowiźnie został uwzględniony. W kwestii środków 

przeznaczonych na OSP Radny powiedział, że ma nadzieję, iż kwestia związana z celem, 

na który zostaną one wydane zostanie omówiona na odpowiedniej komisji merytorycznej. 

Radny Adam Nadworski poruszył kwestię inwestycji w bezpieczeństwo. Zauważył, że wiele 

takich inwestycji już zostało wykonanych, a kolejne są zaplanowane, projektowane. Radny 

podał przykład zaplanowanej inwestycji wykonania ekranów dźwiękochłonnych w okolicy 

Al. Róż, której potrzebę zgłaszali mieszkańcy. Innym przykładem wsłuchiwania się  

w potrzeby mieszkańców według Radnego to przebudowa, doświetlanie itp. przejść dla 

pieszych, wiele takich inwestycji już zostało wykonanych i kolejne są zaplanowane. 

Radny Leszek Smuniewski w pierwszych słowach swojej wypowiedzi odniósł się do kwestii 

technicznych dokumentów budżetowych. Radny wyraził słowa uznania dla Pani Skarbnik  

i jej zespołu za profesjonalne przygotowanie tych dokumentów w sposób przejrzysty mimo 

trudności związanych ze zmianami w finansowaniu samorządów. Jednak obszar, o którym 

decyduje Rada związany z wpływem budżetu na przyszłość Powiatu i jakość życia, 

możliwości czy jego potencjał – w tej kwestii Klub Radnych „Bezpartyjni dla Powiatu” ma 

pewne zastrzeżenia. Dodał również, że budżet zapewnia finansowanie wszystkich bieżących 

działań powiatu w sposób zadowalający, poprawny. Radny zwrócił uwagę na niepokojącą, 

jego zdaniem, tendencję zmniejszenia środków na ochronę zdrowia w stosunku do roku 

poprzedniego oraz mniejsze wydatki inwestycyjne. Mimo przesunięcia środków z inwestycji 

drogi 1820W (5 milionów zł) z 2024 r na rok kolejny, wydatki inwestycyjne są na podobnym 

poziomie procentowym (ok. 25%). Radny Smuniewski przypomniał, że w latach ubiegłych 



wydatki na inwestycje drogowe były na poziomie 40 milionów zł, na rok 2025 zaplanowane 

jest 19,4 miliona zł (bez uwzględnienia przesunięcia z inwestycji drogi 1820W), z czego 12 

milionów zł to kontynuacja jednej drogi i poza tym pojawią się jedynie dwa nowe, małe 

projekty. Radny Smuniewski zwrócił również uwagę na fakt, że w sposób drastyczny 

zmniejsza się dotacja ze środków zewnętrznych – w 2025 r. to 19,3 miliona zł w znacznej 

większości są to dotacje, które uzyskał poprzedni Zarząd i jest to dotacja na kontynuowanie 

już rozpoczętych inwestycji. Radny zaznaczył również, że konstruując budżet na 2023 r. 

i 2024 r. takie dotacje były już uwzględnione bezpośrednio w budżecie jako dotacje lub  

w postaci przewidzianego deficytu na realizację konkretnych inwestycji. Natomiast 

inwestycje były przygotowywane w postaci choćby projektów.  

Radny Smuniewski zwrócił uwagę na znaczący wzrost skokowy kwot udzielonych dotacji – 

w 2024 r. dotacje były planowane w wysokości 21 milionów zł, a obecnie zaplanowano 

prawie 32 miliony zł czyli wzrost o ponad 50%. Zdaniem Radnych z Klubu Radnego 

Smuniewskiego nie wszystkie dotacje wpisują się w zadania i kompetencje powiatu. 

Zapewnił również, że będą się przyglądać jak te dotacje będą wydawane.  

Kolejną kwestią, na którą Radny Smuniewski zwrócił uwagę jest spadek dotacji na kulturę 

fizyczną, a ochrona i promocja zdrowia pozostaje na niezmienionym poziomie. Mimo iż, 

zostało powiedziane, że Powiat po zmianach w finansowaniu zyska ponad 16 milionów zł, 

nie ma wartości dodanej w konkretnej postaci w budżecie – nie wyznacza on nowych 

wyzwań, nowych kierunków rozwoju. Radny podkreślił jeszcze, że ¾ wniosków złożony 

przez ich klub nie zostało uwzględnionych w budżecie. 

Starosta odniósł się do wypowiedzi Radnego Smuniewskiego. Starosta powiedział, że 

budżet należy rozpatrywać w kilkudziesięciu obszarach i Zarząd Powiatu we współpracy  

z wieloma wydziałami Starostwa i z jednostkami organizacyjnymi, przewidując różne 

zmiany przygotował taki budżet. Zwrócił również uwagę na fakt, że większy budżet, po 

zmianach w finansowaniu JST oznacza większe zadłużenie. Starosta zaznaczył, że  

w związku ze wzrostem zapotrzebowania na placówki psychologiczno-pedagogiczne  

i szkolnictwo specjalne, pracując nad budżetem, Zarząd przewidział takie potrzeby, aby nie 

zabrało środków na pomoc dla dzieci i młodzieży, ponieważ należy to do zadań własnych 

Powiatu. Starosta w kwestii dotacji odpowiedział, że są to dotacje dla domu dziecka, dla 

rodzin zastępczych itd. więc nie zgodził się z wcześniejszą wypowiedzią Radnego 

Smuniewskiego. 

Radny Sylwester Sokolnicki również wyraził słowa uznania i podziękowania dla Pani 

Skarbnik i jej zespołu za pracę włożoną w przygotowanie dokumentów budżetowych.  

W kwestii samego budżetu Radny Sokolnicki powiedział, że jest zadowolony, iż większość 

zadań jest kontynuacją pomysłów poprzedniego Zarządu – na większość tych zadań zostały 

zabezpieczone środki ze źródeł zewnętrznych. Wyjaśnił również, że podczas 5-letniej 

kariery jako Starosta, Powiat nie miał obligacji. Obligacje służą na pokrycie deficytu, więc 

jeżeli nie ma nadwyżki, czy wolnych środków to służą do „spięcia” budżetu. Radny 

Sokolnicki dodał, że mimo trudnej kadencji (poprzez pandemię, podwyżkę inflacji itp.) 

zawsze na koniec roku rezygnowali z obligacji.  

Radny Sylwester Sokolnicki powiedział także, że w budżecie nie ma nic nowego: wsparcie 

dla organizacji pozarządowych, na kulturę, sport, politykę senioralną było, jest i zapewne 

będzie, zmieniają się tylko kwoty ze względu na wyższe wymagania płacowe i koszty. 

Radny Dariusz Depczyński odniósł się do wypowiedzi Starosty i powiedział, że dług  

w przypadku administracji publicznej nie jest niczym złym jeśli przeznacza się go na 

inwestycje. 

Starosta odpowiedział cytując Winstona Churchilla „Rząd przegrywa, jak zaczyna się 

tłumaczyć ze swoich sukcesów” i dodał, że budżet jest bardzo dobry, optymalny, najlepszy 

jaki jest możliwy. 

Radny Karol Urbaniak przytoczył z budżetu kwoty dotacji. Dodał również, że we wniosku  

o dotację dla OSP zasugerował, aby środki te zostały przeznaczone na zakup asortymentu 

do działań przy powodzi i podtopieniach. 



Członek Zarządu Artur Stankiewicz również w swojej wypowiedzi wyraził słowa 

wdzięczności za pracę Pani skarbnik i jej zespołu. Powiedział także, że jest to naturalne, że 

każdy radny, będzie zabiegał o to aby jak najwięcej działo się w jego gminie. Dodał, że 

biorąc pod uwagę to co się dzieje za wschodnią granicą i to co jeszcze może się dziać, oby 

tylko nad takimi budżetami Radni musieli dyskutować, aby nie było tak, że środki, które 

obecnie są przeznaczane na edukację, nie musiały być przeznaczane na budowę schronów 

itp. 

Radny Mariusz Grzybek zwrócił uwagę na fakt, że część opozycji na posiedzeniach Komisji 

Rozwoju domagała się wręcz kontynuacji inwestycji. Radny Grzybek również podziękował 

Pani Skarbnik za pracę nad budżetem.  

Radny Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że osobiście cieszy się, że te pomysły, które 

zaproponował jako Starosta w poprzedniej kadencji, będą kontynuowane. Dodał także, że 

brakuje w omawianych dokumentach wizji i pomysłu na najbliższe lata. Wspomniał, że po 

rozpoczęciu poprzedniej kadencji klub Bezpartyjni Samorządowcy zawarli porozumienie  

z klubem Prawa i Sprawiedliwości, aby zrealizować wspólne cele i inwestycje, co udało się 

przez te lata zrealizować.  

Starosta odpowiedział, że koalicja zawarta w poprzedniej kadencji nie miała wpływu na to, 

że np. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad wybuduje drogę, czy że 

Ministerstwo Obrony Narodowej wybuduje szpital. Dodał również, że ze strony opozycji nie 

usłyszał, żadnych propozycji inwestycji, które wpłynęłyby na rozwój Powiatu, których sami 

oczekują. W odpowiedzi na wypowiedź Radnego Depczyńskiego, Starosta powiedział, że 

inwestycje w biznesie przynoszą zyski, w administracji generują dodatkowe koszty. 

Radny Leszek Smuniewski odnosząc się do słów Starosty powiedział, że to rola Zarządu 

aby proponować inwestycje i wizje rozwoju, a następnie Radnych do tych pomysłów 

przekonać. Radny nie zgodził się również ze stwierdzeniem, że poprzedni Zarząd czy 

koalicja nie miała wpływu na inwestycje realizowane przez jednostki na szczeblu krajowym. 

Starosta odpowiedział, że jeśli radny czy mieszkaniec ma dobry pomysł na rozwój czy 

konkretną inwestycje to ma obywatelski obowiązek poddawać go publicznej debacie  

i podnosić.  

Radny Dariusz Depczyński zwrócił się z pytaniem, które projekty czy pomysły 

przedstawione przez opozycję zostały wzięte pod uwagę? Dodał, że Klub PiS oraz klub 

Bezpartyjnych Samorządowców mieli nadzieję, że zostanie przedstawiony bardziej 

konkretny plan inwestycyjno-rozwojowy, nad którym mogliby prowadzić dyskusję. 

Przewodniczący Rady Powiatu zakończył dyskusję, argumentując tym, że Starosta 

wielokrotnie już uzasadniał dlaczego właśnie tak prezentuje się budżet na kolejny rok.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczących Klubów Radnych o przedstawienie 

stanowisk klubów w sprawie budżetu.  

Radny Dariusz Depczyński powiedział, że cyt.: „jako Klub Prawa i Sprawiedliwości nie 

jesteśmy przeciwko budżetowi, aczkolwiek nie zagłosujemy za nim.”  

W uzasadnieniu swojej wypowiedzi zwrócił uwagę, że przygotowując się do dzisiejszej sesji 

zapoznał się z budżetami uchwalonymi w latach ubiegłych.  

Cyt.: „Mogę powiedzieć, że były one zdecydowanie bardziej ambitne pod względem nacisku 

na rozwój i inwestycje, co wyrażało się w wyższych wydatkach majątkowych oraz 

aktywnym pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Niestety projekt na rok 2025 wyraźnie 

zmienia te priorytety. Przede wszystkim są dalekie od wcześniejszych zapowiedzi i obietnic 

Pana Starosty, które koncentrowały się na dynamicznym rozwoju i inwestycjach.  

Pan Starosta w dniu powołania podkreślał w swoich wypowiedziach znaczenie tych 

inwestycji. Tymczasem nowe można policzyć na palcach jednej ręki. Wydatki majątkowe 

spadły do 46.800.000,00 zł, co stanowi jedynie około 21% całkowitych wydatków  

w stosunku do 51.000.000,00 zł w roku ubiegłym. Ta obniżka będzie miała negatywny 

wpływ na tempo realizacji projektów infrastrukturalnych, które są kluczowe do poprawy 

jakości życia mieszkańców. Dochody majątkowe spadły do poziomu 15.800.000,00 zł. 



Oznacza to, że możliwości pozyskiwania funduszy inwestycyjnych zostały mocno 

ograniczone. Deficyt budżetu w wysokości niewiele ponad 9.000.000,00 zł na pierwszy rzut 

oka może wydawać się korzystny. Jednak został on osiągnięty poprzez ograniczenie 

wydatków inwestycyjnych. Taki sposób zarządzania budżetem, w dłuższej perspektywie 

może wpłynąć negatywnie na Powiat. Brakuje również konkretnego planu działania  

w zakresie pozyskiwania funduszy zewnętrznych, co mogłoby znacząco wzmocnić finanse 

powiatu. Chciałbym również zwrócić uwagę na brak listy priorytetów inwestycyjnych, które 

mogłyby wskazywać kierunki rozwoju na najbliższe lata. Pan Starosta nie poruszył kwestii 

związanej z rozwojem stref inwestycyjnych czy szczególnych propozycjach dotyczących 

pozyskiwania środków z funduszy zewnętrznych. Czy taki budżet, w którym nie ma jasnych 

priorytetów i strategii jest odpowiedzią na potrzeby mieszkańców naszego powiatu? 

Szanowni Państwo, budżet to nie tylko liczby, to wyraz naszych ambicji, strategii, planów 

na przyszłość, które pozwolą na bardziej zrównoważony rozwój i zapewnią mieszkańcom 

lepsze perspektywy. Potrzebujemy odwagi w podejmowaniu decyzji, a nie dalszego 

ograniczenia i wygaszania inwestycji.” 

Radny Leszek Smuniewski, powiedział, że już w poprzednich wypowiedziach przedstawił 

stanowisko Klubu Radnych „Bezpartyjni dla Powiatu”, cyt.: „Nie poprzemy, ale także nie 

będziemy przeciwni temu dokumentowi.” 

Radny Artur Stankiewicz przedstawił stanowisko Klubu Radnych „Niezależni 

Samorządowcy” cyt.: „Będziemy głosować za budżetem. Jest to budżet, tak jak tu już 

wspominaliśmy i było w dyskusji wielokrotnie wyrażane, budżet kontynuacji. To, co 

wcześniej było zamierzone, jest zrealizowane.” 

Radny Mariusz Grzybek przestawił stanowisko Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej cyt.: 

„Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt Budżetu 

na 2025 rok, co powinno przyczynić się do poprawy jakości życia mieszkańców powiatu.” 

Szczegółowe stanowisko Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej stanowi załącznik nr 17 

do niniejszego protokołu.  

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że poddany pod głosowanie jest projekt budżetu wraz 

z autopoprawką, którą zgłosił Zarząd Powiatu, a Radni wcześniej otrzymali. 

Przewodniczący dodał, że Komisja Budżetowa rozpatrzyła autopoprawkę – 9 radnych 

głosowało za jej przyjęciem. 

Po sprawdzeniu quorum Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, 

Michał Kobrzyński, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad Michalski, Adam Nadworski, 

Andrzej Olechowski, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Józef Dziedzic, Małgorzata Grabowska-Kozera, Izabela 

Kownacka, Zenon Kuska, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Robert Wróbel 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 



Uchwała Nr 56/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2025 – stanowi załącznik 

nr 18 do niniejszego protokołu.  

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających 

Przemocy Domowej na lata 2025-2030. 

Przewodniczący Tomasz Talarski o omówienie tego projektu uchwały poprosił Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, Panią Magdalenę Jagnyziak. 

Pani Dyrektor powiedziała, że program jest opracowany w oparciu o dane z gminnych 

ośrodków pomocy społecznej z terenu powiatu legionowskiego. 

W swoim wystąpieniu Pani Dyrektor omówiła charakterystykę zjawiska przemocy domowej 

oraz cele projektu. Przedstawiła również realizatorów programów, do których należą: 

PCPR, Policja, Ośrodki Pomocy Społecznej, Szkoły, Przedszkola, Organizacje pozarządowe, 

Poradnie Psychologiczno-Pedagogiczne, Placówki oświatowe, urzędy Gmin. 

Pani Dyrektor powiedziała, że Program i jego cele dostosowane są do potrzeb, jak  

i możliwości występujących na terenie powiatu legionowskiego w zakresie przeciwdziałania 

przemocy domowej a opiera się na diagnozie sytuacji występowania zjawiska w latach 2021 

-2023. 

Po przedstawieniu informacji na temat tej uchwały przez Panią Dyrektor, Przewodniczący 

Rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na 

lata 2025-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Piotr Choroś, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin Fabisiak, Małgorzata 

Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Zenon Kuska, Adam Nadworski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, 

Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (5) 

Dariusz Depczyński, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad Michalski, Andrzej Olechowski, 

Leszek Smuniewski 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 57/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2030 – stanowi załącznik nr 19 do 

niniejszego protokołu. 



11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

Programu Korekcyjno-Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową 

na lata 2025-2026. 

Niniejszy projekt uchwały również został omówiony przez Panią Dyrektor Magdalenę 

Jagnyziak. 

Pani Dyrektor przedstawiła, że Program ten będzie realizowany w dwóch edycjach rocznie. 

Każda z edycji będzie się organizowana w formie zajęć grupowych, w grupach maksymalnie 

10 osobowych oraz dodatkowo w formie zajęć indywidualnych. Argumentując to tendencją 

wzrostu liczby zgłaszanych uczestników. 

Następnie Pani Dyrektor przedstawiła cele, adresatów, kto może i w jaki sposób się 

zgłaszać do programu.  

Pani Dyrektor wyjaśniła, że program i jego cele dostosowane są do potrzeb, jak i możliwości 

występujących na terenie powiatu legionowskiego w zakresie pomocy osobom stosującym 

przemoc domową. Opierają się na diagnozie opracowanej na danych dotyczących 

występowania zjawiska w latach 2021 -2023 oraz liczbie osób skierowanych w latach 2023 

i 2024 do udziału w programie korekcyjno-edukacyjnym. 

Po przedstawieniu informacji na temat tej uchwały, Przewodniczący Rady dodał, że jeśli 

Radni chcieliby zapoznać się z ewaluacją programu to jest ono zawarte w sprawozdaniach 

z funkcjonowania PCPR, po czym otworzył dyskusję. 

Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Programu Korekcyjno-

Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową na lata 2025-2026.  

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 58/VIII/2024 w sprawie uchwalenia Programu Korekcyjno-Edukacyjnego 

dla Osób Stosujących Przemoc Domową na lata 2025-2026 – stanowi załącznik nr 20 do 

niniejszego protokołu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia 

Powiatowi Legionowskiemu niektórych zadań publicznych z zakresu 

administracji rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji 

wojskowej. 

Do omówienia projektu niniejszej uchwały Przewodniczący Rady zaprosił Naczelnika 

Wydziału Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego w Legionowie. 

Naczelnik Głogowski powiedział, że jak co roku Wojewoda Mazowiecki powierza Powiatowi 

Legionowskiemu obowiązek przeprowadzenia kwalifikacja wojskowej, która w 2025 roku 

odbędzie się w dniach 29 luty – 3 kwietnia. Dodał, że na ten cel, na podstawie porozumienia 

Powiat otrzyma od Wojewody Mazowieckiego dotację celową w wysokości 151.000,00 zł 



na zatrudnienie osób pracujących w komisji, na wynajem obiektu i ewentualne badania 

dodatkowe.  

Następnie Naczelnik omówił kwestie ustawodawcze, z których wynika konieczność podjęcia 

przedmiotowej uchwały. 

Po przedstawieniu informacji na temat tej uchwały przez Pana Naczelnika, Przewodniczący 

Rady oddał głos Przewodniczącemu Komisji Porządku Publicznego, Radnemu Jackowi 

Drozdowskiemu.  

Radny Drozdowski powiedział, że projekt uchwały na posiedzeniu komisji, której 

przewodniczy, został pozytywnie zaopiniowany. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Powiatowi 

Legionowskiemu niektórych zadań publicznych z zakresu administracji rządowej 

związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 59/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie powierzenia Powiatowi Legionowskiemu niektórych zadań publicznych z zakresu 

administracji rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej – stanowi 

załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich. 

Przewodniczący Rady Powiatu do omówienia niniejszego projektu uchwały poprosił 

Naczelnika Wydziału Strategii, Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy, Pana Michała Stalmacha. 

Naczelnik Stalmach przedstawił, że jak co roku Wojewoda Mazowiecki ogłosił nabór 

wniosków o objęcie dopłatą w 2025 roku linii autobusowych w ramach Funduszu rozwoju 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, który to przez Powiat 

Legionowski już został złożony. Dodał również, że w 2025 roku przewidziana kwota na 

dofinansowanie to 1.700.000,00 zł, natomiast zgodnie z regulaminem konkursu, 

warunkiem uzyskania dopłaty, jest między innymi uzyskanie zgody organu stanowiącego 

właściwego organizatora na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. 



Następnie Naczelnik Stalmach omówił zmiany, które zostały zaplanowane na 2025 rok  

w trasach linii 9P i 10P, które jak powiedział nie tylko poprawią ich mobilność, ale również 

wpłyną na lepsze skomunikowanie obszarów powiatu. 

Po przedstawieniu informacji na temat tej uchwały przez Pana Naczelnika, Przewodniczący 

Rady otworzył dyskusję.  

Głos w dyskusji zabrał Radny Karol Urbaniak, który podziękował Zarządowi Powiatu  

z Panem Starostą na czele oraz Naczelnikowi Stalmachowi i całemu Wydziałowi Strategii, 

Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy, za pracę nad wprowadzenie zmian. Dodał, że dzięki nim 

m.in. Dąbrowa Chotomowska zyskała bezpłatne połączenie do budynków użyteczności 

publicznej znajdujących się na ternie powiatu legionowskiego. 

Radny Mariusz Grzybek, jako przewodniczący Komisji Rozwoju, powiedział, że Komisja 

zaopiniowała ona pozytywnie projekt niniejszej uchwały. Dodał również, że jest to bardzo 

ważny dzień dla społeczności Chotomowa Północnego i Dąbrowy Chotomowskiej, ponieważ 

zwiększa się mobilność na tym terenie. 

Przewodniczący Rady Tomasz Talarski przedstawił, że Komisja Budżetowa również 

pozytywnie zaopiniowała pozytywnie projekt tej uchwały. 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń do dyskusji, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych 

przewozach pasażerskich. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Piotr Choroś, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin Fabisiak, Małgorzata 

Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Konrad Michalski, Adam Nadworski, Andrzej 

Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, 

Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dariusz Depczyński, Zenon Kuska 

 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 60/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich – stanowi załącznik nr 

22 do niniejszego protokołu. 

 

 

 



14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy komisji Rady Powiatu w Legionowie na 2025 rok. 

Przewodniczący Rady podziękował przewodniczącym Komisji problemowych, za 

dostarczenie planów pracy na 2025 rok w terminie. Następnie oddał głos przewodniczącym 

poszczególnych komisji. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju, Radny Mariusz Grzybek, powiedział, że ta komisja 

szerzej patrzy na inwestycje, nie tylko powiatowe. W planie pracy zostały ujęte również 

drogi krajowe i wojewódzkie. Jest to bardzo istotne z punktu widzenia rozwoju powiatu, 

ale również gmin, aby stworzyć jeden spójny projekt mobilności na terenie powiatu 

legionowskiego. 

 

Radna Grażyna Kleindienst, Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych 

powiedziała, że komisja ustaliła plan pracy na 2025 rok i opiniowała go pozytywnie. Dodała, 

że dalej będą promować zdrowie wśród mieszkańców, jak i promować zdrowie psychiczne 

wśród dzieci i młodzieży. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Radny Michał Kobrzyński, powiedział, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała plan pracy na 2025 rok. Dodał, że komisja będzie 

realizowała zadania wynikające z jej kompetencji, czy zadania oświatowe, kulturalne  

i sportowe. 

Radny Jacek Drozdowski, Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, powiedział, że 

komisja bazuje na planie z poprzednich lat, ponieważ jest to specyficzna komisja 

współpracująca z instytucjami powiatowymi. Dodatkowo w 2025 roku zwiększono nacisk 

na bezpieczeństwo, co też odniosło się w punktach w poszczególnych miesiącach pracy 

komisji. 

 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń w dyskusji, po sprawdzeniu quorum Przewodniczący Rady 

przeszedł do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji 

Rady Powiatu w Legionowie na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka 

NIEOBECNI (1) 

Robert Wróbel 

 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 61/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu w Legionowie na 2025 rok – 

stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 



15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Rady Powiatu w Legionowie na 2025 rok. 

Przewodniczący Tomasz Talarski powiedział, że plan pracy Rady Powiatu jest konsekwencją 

poszczególnych planów komisji, zawiera stałe punkty, które musi zawierać. Następnie 

Przewodniczący przedstawił nowe punkty, które się w planie pojawiły. W miesiącu luty 

Przewodniczący zaproponował wprowadzenie punktu dotyczącego informacji na temat 

głównych założeń ustawy o ochronie ludności i obronie cywilnej ze szczególnym 

uwzględnieniem zadań realizowanych przez powiat i zasad ich finansowania.  

Kolejnym nowym elementem planu pracy Rady Powiatu są zadania realizowane przez 

Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej, Zarząd Zlewni w Warszawie. Przewodniczący 

dodał, że chodzi w nim o modernizację wałów przeciwpowodziowych. Wraz  

z Przewodniczącym Komisji Porządku Publicznego doszli do wniosku, że temat ten zostanie 

powtórzony dwukrotnie w przyszłym roku – najpierw pojawi się na sesji Rady Powiatu, 

później komisja temat powtórzy w późniejszych miesiącach. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że kończy się Strategia Powiatu Legionowskiego – do 

2025 r. Rozpoczynają się prace nad nową strategią na lata 2026-2030 i również taki punkt 

został wprowadzony podczas majowej sesji. 

Następna zmiana pojawiła się w miesiącu sierpień. Przewodniczący zaznaczył, że związana 

jest ona z dużymi zmianami w Powiatowym Szkolnym Związku Sportowym, a także 

zapewne w tym miesiącu uda się zapoznać z informacjami o działalności Rady Seniorów. 

W planie pracy Rady została również uwzględniona sugestia Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju – plan rozwoju dróg wojewódzkich na terenie powiatu legionowskiego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad planem pracy Rady Powiatu. 

Radny Leszek Smuniewski zgłosił się z uwagą dotyczącą posiedzenia w lutym, aby na to 

posiedzenie zaprosić również przedstawiciela jednostek OSP. Potrzeba ta wynika z nowo 

uchwalonej ustawy o obronie cywilnej, gdzie Straż Pożarna i OSP są podstawowymi filarami 

tej obrony. 

Radny Józef Dziedzic dodał, że w związku ze wspomnianą ustawą, przed Radą i Zarządem 

Powiatu duża praca organizacyjna, a także finansowa. 

Po przedstawieniu konkretnego zapisu tej propozycji, po konsultacji z mecenasem 

obecnym na posiedzeniu Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją Radnego 

Smuniewskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wprowadzenie do planu pracy Rady w 2025 r. sprawozdania Powiatowego Zarządu OSP.  

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

 

Przewodniczący Rady potwierdził przyjęcie poprawki do planu pracy Rady Powiatu. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad planem pracy Rady Powiatu. 

  



Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady 

Powiatu w Legionowie na 2025 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 62/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Legionowie na 2025 rok – stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

16. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Radna Izabela Kownacka zgłosiła uwagi do 

protokołu, które już zostały w nim uwzględnione i zawarte. 

Wobec braku innych zgłoszeń, Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

17. Wolne wnioski i oświadczenia. 

Radny Artur Stankiewicz złożył Radnym i wszystkim obecnym życzenia świąteczne. 

Radny Marcin Fabisiak zabrał głos w związku z tym, że zobowiązał się odpowiedzieć Radnej 

Izabeli Kownackiej w kwestii Rady Seniorów. Przedstawił, że wpłynęło 16 zgłoszeń, 3 z nich 

były niezgodne z regulaminem. W związku z tym 13 osób spełniło wszystkie warunki. Skład 

Rady Seniorów: 1 osoba z Wieliszewa, 2 osoby z Serocka, 1 osoba z Nieporętu, 3 osoby  

z Jabłonny i 6 osób z Legionowa 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń radnych Przewodniczący zamknął ten punkt posiedzenia. 

 



18. Zamknięcie posiedzenia. 

Posiedzenie Rady Powiatu w Legionowie zamknął Przewodniczący Rady, dziękując za 

obecność wszystkim uczestnikom Sesji. 
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Przygotował(a): Katarzyna Meloch 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


